
Statutární město Brno

Městská část Brno -  Líšeň

Určeno pro jednání Rady MČ Brno -  Líšeň

Zápis z jednání Komise bezpečnosti RMČ č. 3/2024, ze dne 183.2024, konané pro ÚMČ Brno-Líšeň. 

Forma uspořádání Komise:

Přítomni: Matěj Chrněla, Ing. Bohumír Myslín, Lubomír Polnický, Pavel Mokrý, Miloslav Čada,

Mgr, Oleg Beznosík, Mgr. Petr Nečesánek, MgA. Eva Holzová 

Nepřítomni: Jarmil Vlach -  řádně omluven

Hosté: npor. Mgr. Patrik Vyparina (PČR), Mgr. Bc. Janek (MP),

Pan Barták (člen DK), Jan Skota! 1. místostarosta ÚMČ Brno - Líšeň

Body jednání Komise bezpečnosti

1. Zahájení Komise bezpečnosti (dále jen BK)

Předseda BK Matěj Chrněla zahájil jednání v 17:00 přivítáním členů a představení hostů 
s konstatováním přítomnosti 7 členu + 1 člen BK Ing. Bohumír Myslín se připojil vzdáleně on-line. 
Celkový počet 8 členů BK a je tedy usnášeníschopná.

2. Schválení programu

Dle návrhu předsedy BK byl schválen program jednání.

Komise souhlasí: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Volba ověřovatele zápisu a zapisovatele

Ověřovatel zápisu paní MgA. Eva Holzová.

Komise souhlasí: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Zapisovatel předseda BK Matěj Chrněla.

Komise souhlasí: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

4. Schválení znění zápisu z jednání BK č.2 /2024

Předseda BK vznesl dotaz na členy BK, zda se všichni seznámili se zápisem, který obdrželi členové 
BK na email -  bez výhrad.

Komise souhlasí: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0



5. Informace zástupců PČR a MP

Předseda BK obdržel statistiky za únor 2024 od zástupců PČR a MP. PČR je zaznamenán mírný 
nárůst případů na majetcích - krádeže a vloupání, Mgr. Vyparina informoval o navrtávání nádrží 
automobilů s krádežemi PHM na parkovišti ulice Kučerova. Dále v městských částech Komárov a 
Bohunice. Jsou podezřelé osoby, prozatím jim nebyla prokázána vina. MP informovala o klidném 
průběhu fotbalového utkání s výhrou domácího týmu 3:0 na stadionu v ul. Kučerova.

Komise bere na vědomí: Pro: S Proti: 0 Zdržel se: 0

6. Podnět předsedy KV (Judr. PhDr. Martin Příborský, EMLE} — Nebezpečný pes pohybující se 
v okolí ul. Kubikova -  NC Hruška ul. Karolíny Světlé

Předseda BK uvedl téma bodu jednání přečtením podnětu předsedy Kontrolního výboru ZMČ, 
který obdržely všichni Členové BK spolu s pozvánkou. Stížnost na chování muže s agresivním 
psem (fenou), který se pohybuje v okolí ul. Kubikova -  NC Hruška uí. Karolíny Světlé. Diskuze na 
FB + zpráva podnět.

MP se stížnostmi a oznámeními zabývá. Totožnost muže zná. „Jméno osoby v rámci pravidel 
GDPR neuveřejňujeme v zápise". Je uživatelem návykových látek. Nyní se zdržuje před opuštěnou 
budovou na ul. Sedláčkova. Majitelé nemovitosti vykázaly osobu i se psem ze svého pozemku, 
který následně zabezpečili oplocením. PČR a MP tvrdí, že se nejedná o týrání zvířat. Pes byl 
prohlédnut kynologem z odchytové jednotky -  zvíře je v kondici a zdravotním stavu odpovídající 
věku zvířete. Majitel nebezpečného psa se tak týrání zvířete nedopouští. V rámci bezpečnosti 
policisté sdělili BK, že by musel být pachatel přistižen při činu -  navádění psa k útoku. To je 
ovšem složité a nebyl prokázán úmysl. Pouze několik přestupků ( pes bez košíku/náhubku, volný 
pohyb bez úvazu) kdy došlo k útokům na jiné psy. Za což se uděluje pokuta, ale v případě této 
osoby je obtížně vymahatelná.

Pan 1. místostarosta Skotal uvedl, že o případ bezdomovce se zajímala TV -  reportáž na Prima 
CNN. Má své příznivce -  podpora formou potravin, oblečení, materiálu, peněz. I odpůrce -  
povětšinou pejskaři a rodiče malých dětí. Vliv má uzavření pěší cesty mezi autosalónem a 
opuštěnou budovou na ul. Sedláčkova, kdy chodci musí projít kolem provizorního „obydlí". 
Právník ÚMČ sdělil, že MP měla celoměstskou jednotku na místě. Přivolaný lékař rozhoduje o 
odvozu na záchytnou stanici. Sociální kurátorka komunikovala - pomoc byla odmítnuta. Vzhledem 
k vlastnictví psa a odmítání jej opustit (umístění do útulku) dle pravidel azylových domů není 
umožněno využít zařízení v rámci města Brna k přespání, poskytnutí stravy a základní hygieny.

Z následné debaty všech členů BK odborných připomínek z řad hostů PČR a MP vzešlo usnesení.

Usnesení (hlasování) č. 2/2024: Komise bezpečnosti RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno -  Líšeň 
požádat o součinnost v řešení případu bezdomovce s nebezpečným psem s příslušným 
odborem Magistrátu města Brna.

Komise souhlasí s usnesením č. 2/2024: Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1

7. Podnět ředitele ZŠ Novolíšeňská (RNDr. Josef Novák) -  Vandalství na školní zahradě

Členové BK i hosté obdržely s pozvánkou zprávu o vandalství pro Policii ČR s podrobným popisem 
události v průběhu jarních prázdnin na školní zahradě ZŠ Novolíšeňská 10, Brno -  Líšeň včetně



fotodokumentace. Zpráva bude nedílnou součástí zápisu formou přílohy k uveřejnění. Předseda 
BK Matěj Chrněla sdělil informaci od pana ředitele Nováka, že je podezřelá skupina mladistvých. 
Tento podnět škola podstoupila k vyšetřování PČR. Mgr. Vyparina potvrdil nahlášení případu 
vandalství a vyšetřování. Předseda Bl( přednesl návrh použití futopastí k pořízení záznamu 
vedoucímu k ztotožnění osob, jako preventivní opatření s minimálními náklady. Záznam ze 
zařízení bude poskytnut pouze na vyžádání PČR nebo MP. V rámci GDPRje soulad s legislativou 
v rámci zabezpečení a ochrany majetku. V souvislosti s tímto bodem předseda BK připomenul 
příspěvek do diskuze z minulého únorového jednání od MgA Evy Ilolzové o článku v Líšeňských 
novinách (únor 2024, strana 2), kde je představen paní Alenou Stejskalovou 2. místostarostkou 
MČ Brno -  Lišen pilotní projekt ke zvýšení bezpečnosti v základních školách a mateřských 
školkách. „Jedná se především o monitoring přístupu do budov, pohybu v nich a na zahradách".

Z následné diskuze jednotlivých členů BK a odborných připomínek z řad hostů PCR a MP včetně 
pana místostarosty Skotala vzešlo usnesení.

Usnesení (hlasování) č. 3/2024: Komise bezpečnosti RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno -  Líšeň, 
aby doporučila ředitelům/vedení základních škol v MČ Brno -  Líšeň návrh k zvážení pořízení 
fotopasíí, jako preventivní opatření.

Komise souhlasí s usnesením č. 3/2024: Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se; 0

8. Diskuze a různé

Občané ze staré Líšně oblast ulic Klicperova, Karolíny Světlé, Belcrediho a náměstí Karla IV se 
v několika případech obrátily osobně na předsedu BK, aby ze své pozice sjednal řešení situace 
německy hovořící ženy patrně cizí státní příslušnice, která je bez domova. Její situace je 
neutěšená. Kdy byla opakovaně spatřena hledajíc potravu v nádobách na komunální odpad 
přistavených ke svozu. Matěj Chrněla vznesl dotaz do pléna. Vyjádřil se Mgr. Bc. Janek (MP), paní 
byla ztotožněna, Přijela z Německa a přes nabídnutou pomoc hlídek MP jí odmítla. Převážně 
z důvodu jazykové bariéry.

Z následné debaty všech členů BK a odborných připomínek z řad hostů PČR a MP vzešlo usnesení.

Usnesení (hlasování) č. 4/2024: Komise bezpečnosti RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno -  Líšeň 
požádat o součinnost v řešení případu paní německy hovořící bez domova s příslušným 
odborem Magistrátu města Brna s požadavkem jazykově vybaveného terénního sociálního 
pracovníka.

Komise souhlasí s usnesením č. 4/2024: Pro: 7 Proti: 0 Zdrže! se: 1

Kontakt pro podněty občanů: komise.bezpecnostni@brno-lisen.cz

V čase cca 17:45 hodin ukončil předseda Komise bezpečnosti RMČ březnovou schůzi s tím, 

že se další jednání uskuteční v pondělí 22. dubna 2024 od 17:00 hodin.

/.<
Zapsal předseda BK Matěj Chrněla

Ověřila MgA. Eva Holzová

mailto:komise.bezpecnostni%40brno-lisen.cz


Vandalství-zpráva pro Policii ČR

Jsme Základní škola Novolíšeňská 10, Brno-Líšeň. Na pozemku školy máme školní zahradu.
Na školní zahradě je altán, domek na nářadí, 12 vyvýšených záhonů a dva kompostéry. 
Zahrada je vedle vjezdu do areálu z ulice Klicperova.

V době letošních jarních prázdnin (týden od 5. - 9.2.2024) došlo k rozházení vyvýšených 
záhonů a kompostérů (částečnému rozebrání konstrukcí z kulatin z masivu). Plot, ani brány u 
pozemku nebyly poničeny. U plotu byl přesunut stůl z altánu, asi pro lepší přelezení. Viz foto.

To, že jsou záhony rozebrané - rozházené jsme zjistili v pátek 9.2. odpoledne. V pondělí 12.2. 
jsme udělali celkovou kontrolu zařízení zahrady. Ani sousedé z okolí si nevšimli ničeho, co by 
se na zahradě dělo jinak.

U některých záhonů bylo odhozeno třeba jenom jedno patro a u jiných došlo k úplnému 
rozložení, včetně utržení vnitřní izolační fólie.

Více fotek máme uloženo.
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